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RUSKO: Putin na summitu o interakci a opatřeních pro budování důvěry v Asii (CICA):

– Existuje reálná hrozba hladomoru a rozsáhlých otřesů na pozadí kolísání cen energií a potravin ve
světě;

– Rusko, stejně jako mnoho partnerů v Asii, je pro revizi principů globálního finančního
systému. Současný světový finanční systém umožnil „zlaté miliardě“ na planetě žít na úkor
ostatních;

Podotýkám, že složení účastníků je široké a představuje většinu světové populace:

Summit Konference o opatřeních pro interakci a budování důvěry v Asii (CICA)

Vladimir Putin se zúčastnil šestého summitu Konference o opatřeních pro interakci a budování
důvěry v Asii (CICA). Setkání lídrů se koná v Astaně, hlavním městě Kazachstánu.

V důsledku summitu byl přijat balíček dokumentů.

* * *

Projev prezidenta Ruska na šestém summitu CICA.

Vladimir Putin:  Vážený pane prezidente [Kazachstánu] Kassym-Žomart Kemeleviči!

Drazí kolegové!

Již 30 let se na Konferenci o opatřeních pro interakci a budování důvěry v Asii diskutuje o
naléhavých otázkách souvisejících s posílením bezpečnosti a stability v celém rozsáhlém asijském
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regionu.

Dnešní setkání se koná na pozadí velkých změn v globální politice a ekonomice. Svět se stává
skutečně multipolárním a velmi znatelnou, ne-li klíčovou roli v tom hraje Asie, kde sílí nová
mocenská centra.

Země asijského regionu jsou lokomotivou světového hospodářského růstu. Dynamicky a s dobrými
výsledky zde působí integrační sdružení jako Šanghajská organizace pro spolupráci, Asociace národů
jihovýchodní Asie a Euroasijská hospodářská unie.

Do všech těchto procesů se aktivně zapojuje i Rusko. Stojíme za rozvojem a prosperitou Asie a za
tímto účelem vytvoření širokého otevřeného prostoru pro vzájemně výhodnou obchodní a investiční
spolupráci, pro rozšiřování a prohlubování kooperačních vazeb v různých odvětvích ekonomiky.

Připomínám, že právě Rusko stálo u zrodu vzniku Podnikatelské rady, jejímž prostřednictvím se v
uplynulých letech uskutečnilo mnoho úspěšných konferencí a seminářů na celé spektrum
ekonomických témat.

A samozřejmě společně s dalšími asijskými státy děláme vše pro to, abychom vytvořili systém rovné a
nedělitelné bezpečnosti založený na všeobecně uznávaných principech mezinárodního práva Charty
OSN.

Naše setkání a další regionální sdružení se musí vypořádat s mnoha akutními problémy, včetně
zvýšené volatility světových cen energií, potravin, hnojiv, surovin a dalšího důležitého zboží. To vede
ke zhoršení kvality života ve vyspělých i rozvojových zemích. Navíc reálně hrozí hladomor a
rozsáhlé sociální otřesy, zejména v nejchudších zemích.

Rusko ze své strany vynakládá maximální úsilí, aby poskytlo kritické produkty zemím v nouzi.
Vyzýváme k odstranění všech umělých, nelegitimních překážek pro obnovení normálního fungování
globálních dodavatelských řetězců s cílem řešit naléhavé problémy v oblasti potravinové
bezpečnosti.

Stejně jako mnoho našich partnerů v Asii se domníváme, že je nutné zahájit revizi principů
globálního finančního systému, který po desetiletí umožňoval samozvané tzv. zlaté
miliardě, která pro sebe uzavřela veškeré toky kapitálu a technologií, do značné míry žít na
úkor druhých.

Jako první krok vidíme aktivnější používání národních měn při vzájemném
vypořádání. Taková opatření by nepochybně pomohla posílit finanční suverenitu našich států,
rozvíjet domácí kapitálové trhy, prohloubit regionální ekonomickou integraci.

Je nesmírně důležité spolu s dalšími regionálními fóry a organizacemi nadále aktivně pracovat na
řešení krizových situací a konfliktů vznikajících v Asii, posilovat spolupráci mezi našimi státy v boji
proti teroristické hrozbě, identifikaci a neutralizaci extremistických skupin, blokování jejich finanční
podpory, potírání obchodu s drogami a potlačování propagandy radikálních myšlenek.

Afghánistán bohužel zůstává jednou z nejnaléhavějších bezpečnostních výzev pro náš region.
Kolegové už o tom dnes mluvili.

Tato země po více než 20 letech vojenské přítomnosti Spojených států a NATO, selhání jejich
politiky, nebyla schopna samostatně řešit problémy spojené s teroristickými hrozbami, což potvrzuje
i pokračující série krvavých teroristických útoků, včetně výbuchu poblíž ruské ambasády v Kábulu 5.
září.



Pro normalizaci situace na území Afghánistánu je přirozeně nutné společně prosazovat
jeho ekonomické oživení. Především však vyzýváme k náhradě škod způsobených
Afgháncům během let okupace a k rozmrazení nezákonně zmrazených afghánských
finančních prostředků.

V souvislosti s urovnáním v Afghánistánu by bylo užitečné využít schopností Šanghajské organizace
pro spolupráci a její regionální protiteroristické struktury.

Vyzýváme také všechny asijské země k užší spolupráci s Mezinárodní datovou bankou zřízenou z
iniciativy Ruska pro boj proti terorismu.

Rád bych upozornil na skutečnost, že Rusko společně s Čínou vypracovalo návrh společného
prohlášení právě probíhajícího summitu o spolupráci při zajišťování bezpečnosti v oblasti
informačních a komunikačních technologií. Očekávám, že bude schválen.

Na závěr také zmíním význam posílení multilaterální spolupráce států účastnících se jednání v
sociální, kulturní a humanitární oblasti, při podpoře mezicivilizačního dialogu a kontaktů mezi lidmi.

Zejména dobrovolnická hnutí také vyžadují podporu. Akutní fáze pandemie koronaviru, kterou jsme
prošli, ukázala nepochybně užitečnou roli, kterou hrají dobrovolnické a mládežnické struktury při
podpoře a pomoci obyvatelstvu. Rusko v těchto záležitostech nashromáždilo dobré, bohaté
zkušenosti, které jsme připraveni sdílet se zainteresovanými zeměmi.

Celkově bych chtěl s uspokojením konstatovat, že společná práce v rámci Konference o opatřeních
pro interakci a budování důvěry postupuje pozitivním směrem. Rusko bude nadále rozvíjet
mnohostrannou spolupráci se všemi stranami zastoupenými na tomto setkání.

Podporujeme iniciativy kazašského předsednictví.

Děkuji mnohokrát za pozornost.
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